
MARIJAN TOMURAD: 

 - Hvala gospodine predsjedniče.  

 Gospodine gradonačelniče, kolegice i kolege, pročelnici i ostali, 

 Evo ja ću nastaviti malo oko problematike obnove.  

 Proteklih, protekom ovog vremena od dvije Skupštine malo sam obilazio Gradsku četvrt 

Sesvete i razgovarao sa mnogim građanima oko problema obnove župnih crkvi i kapelica. 

Dakle, mi imamo nekoliko bisera, spomenika nulte kategorije u kapelicama i crkvama u 

Sesvetama, prije svega župna crkva Svih svetih, onda župna crkva Franje Ksaverskog u 

Vugrovcu i kapelica sv. Mihaela također u Vugrovcu. I mogu vam reći da sam dobio 

informaciju i vidio dokumentaciju. Dakle, glede obnove gotovi su elaborati, arhitektonsko-

građevinski elaborat, restauratorsko-konzervatorski elaborat, geotehnički elaborat i još samo 

nedostaje dakle ovjera ili potvrda Gradskog zavoda za zaštitu spomenika. I to traje već nekoliko 

mjeseci. Dakle, nikako da to ugleda svjetlo dana, nikako da se to ovjeri, da se to pogleda i da 

se krene konačno u obnovu.  

 Samo vas podsjećam da su sredstva osigurana u ovom slučaju za ove dvije crkve u 

Vugrovcu negdje oko 8,5 milijuna kuna, povučena su dakle iz EU fondova i ako se ne krene do 

30. svibnja, to vi vrlo dobro znate, ako se ne povuku pitanje je da li će ta sredstva i dalje biti na 

toj poziciji i ostati ćemo bez njih. 

 Dakle, ja vas molim da vidite sa vašim stručnim službama što se zapravo događa.  

Koliko sam čuo nisu to tri crkve jedine. Dakle, ima ih još na području grada Zagreba koje su 

teško stradale u ova dva potresa. Evo hvala lijepa. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Zahvaljujem zastupniku Tomuradu.  

 Gradonačelnik će dati odgovor. Izvolite. Ili neko u vaše ime. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Pa kao što ste rekli pretpostavljam da se radi o zaštićenom kulturnom dobru, o crkvama 

koje su zaštićeno kulturno dobro i zato i jesu prijavljene od strane čini mi se Ministarstva kulture 

a ne od Grada Zagreba na Fond solidarnosti. I u tom smislu one nisu u ingerenciji našeg Grada 

Zagreba što se tiče obnove osim što se tiče ovih uvjeta konzervatorskih koje izdaje Gradski 

zavod za zaštitu spomenika kulture i prirode.  

 Znam da zavod i za ove škole o kojima je bilo malo prije riječi na području Donjeg i 

Gornjeg grada i za sva druga zaštićena kulturna dobra s obzirom da je obnova bilo da ih radi 

država ili grad mora davati konzervatorske uvjete i ono na rubu su svojih kapaciteta da se to 

desi u tako kratkom roku jer je svima rok radi Fonda solidarnosti. 

 Međutim, dobiti ćete pisani odgovor od Zavoda za zaštitu spomenika kulture i prirode 

šta je konkretno sa te tri crkve jer kažem jako je puno zaštićenih kulturnih objekata, ne samo 

crkava nego kažem i škola, i kazališta, i muzeja, i bolnica i različitih ustanova za koje je 

potrebno u ovoj obnovi da se ta obnova dešava u skladu sa konzervatorskim uvjetima kako ne 

bi izgubili status zaštićenog kulturnog dobra. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Zahvaljujem gradonačelniče. 

 Želi li gospodin Tomurad, želi, dodatno pojašnjenje. Izvolite. 

 

 MARIJAN TOMURAD: 

 - Hvala vam na odgovoru. Djelomično sam zadovoljan. Ali vas zaista molim sada dakle 

da vaše stručne službe ako je samo u pitanju ta ovjera ili ne znam, potvrda na kompletnu 

dokumentaciju koja postoji za ove dvije crkve gotova da to napravite ako je moguće da ne 



2 

 

propadnu sredstva. Dakle, to je ona molba mene osobno ali i mnogih župljana i stanovnika 

Sesveta, dakle centra Sesveta ali i ovih mjesnih naselja gdje se crkve nalaze. Evo hvala lijepo. 


